
 

Ørestad Sogn 
 
Protokol: Menighedsrådsmøde 
Kirkekontorets mødelokale Robert Jacobsens Vej 70 A 
Onsdag den 18. juni 2025 kl. 19-21.30 

 
Indkaldte:     
 Kirsten Lindberg Andersen, Camilla Ette Gottfredsen, Iver Mølgaard Ottosen, Peter Hermann 

Kamph, Sol Struensee Holbech Andersson, Karsten Dam, Adam Sonnich Meinertz, Andreas 
Klein Eriksen, Mathias Jakobsen, Sidsel Solmer Eriksen, Ditte Kruse Olsen Strømberg, Tina 
Solveig Koch, Mikkel Skytte Larsen, sognepræst Rikke Weissfeld, sognepræst Per Ramsdal, 
provst Michael Krogstrup Nissen 

  
 Medarbejderrepræsentant: Peter Salomonsen 
  
  
Indbudte: Poul Sørensen (administrationschef)  
Afbud: Tina Solveig Koch, sognepræst Rikke Weissfeld, provst Michael Krogstrup Nissen, Adam Sonnich 
Meinertz 
 
Fraværende: Sol Struensee Holbech Andersson, Mathias Jakobsen 
 
Punkter 
1 Velkomst og godkendelse af dagsorden  

Godkendt 
 

2 Aftenens sang 
Karsten Dam står for valg af sang 
 
Forslag til aftenens sang følger herefter alfabetisk rækkefølge for medlemmer efter fornavn.  
Adam foreslår sang til næste møde.   
 
Dagens sang var nr. 481 i Højskolesangbogen ”Som solskin over mark og hav” 
 
Ved afbud tilbød Karsten Dam generelt at stå for valg af sang. 

 
3 Inspirationspunkt 

Mulighed for at dele inspiration (der afsættes 5min) 
Andreas fortalte om, at Bibelselskabet arbejder på en ny autoriseret bibeloversættelse, som 
forventes at være færdig i 2036. Andreas lavede nedslag på en tekst, der blev læst op både i 
aktuel udgave og aktuelt forslag til ny oversættelse. Der var en kort og god snak om de 
sproglige ændringer og betydningen heraf.  
 

4 
 

Beslutning- og orienteringspunkter 



 

4A Tilslutning til protokol fra menighedsrådsmøde 22. maj 2025 
Til beslutning (der afsættes 5 min.) 
Bilag: Protokol Menighedsrådsmøde d. 22. maj 2025 (tidligere udsendt) 

 
Det indstilles, at menighedsrådet  

• tilslutter sig protokollen. 
 

Menighedsrådet var på grund af flere sene afbud formelt set ikke beslutningsdygtigt d. 22. 
maj. Michael Krogstrup Nissen oplyste, at det i denne situation er en praksis kendt fra andre 
steder at bede MR om efterfølgende at tilslutte sig protokollen fra dagens møde.  
 
Det betyder bl.a. at  

• kernefortælling revideres. 
• kvartalsrapporten for 1. kvartal er godkendt. 
• menighedsrådsmøder og spisning før fremrykkes 60 min.  
• lukkede punkter fremover flyttes til sidste punkt på dagsordenen, da de kun vil 

”omfatte MR-medlemmer, hvorfor ikke-medlemmer vil blive bedt om at forlade 
mødet under disse punkter.” 

 
Videre bemærket, at det i protokollen fra 22.5 fejlagtigt er angivet, at fremrykningen er 30 
min. Det er rettelig 60 min. 
 
Godkendt 
 

4B Ændringer i menighedsrådsarbejde 
Til beslutning (der afsættes 15 min.) 
Bilag 1: Oplæg til ramme for høringssvar 
Bilag 2: Sammenfatning (Menighedsrådenes rolle og forenkling …)  
Bilag 3: Politisk aftale om forenkling og bedre understøttelse af menighedsrådsarbejdet 
 
Det indstilles at menighedsrådet  

• tilslutter sig at de i bilag 1 ”Oplæg til ramme for høringssvar” anførte forslag, som 
vurderes at kunne bidrage til en væsentlig og positiv forenkling og bedre 
understøttelse af menighedsrådsarbejdet.    

• giver Michael, Andreas og Poul mandat til at udarbejde høringssvar herom på denne 
baggrund.  

 
I april 2025 har en styregruppe med bred repræsentation fra Folketingets partier afleveret 
rapporten ”Forenkling og bedre understøttelse af menighedsrådsarbejdet” til 
kirkeministeren. Forslagene i rapporten rummer både administrative forenklinger, 
opgavemæssige justeringer og organisatoriske frisættelsestiltag, der vil sikre, at 
menighedsrådene får bedre mulighed for at fokusere på kirkens liv og vækst samt det 
fællesskab, de er en del af. 
 



 

I Bilag 1: Oplæg til ramme for høringssvar er udvalgt de mest relevante anbefalinger/forslag 
for Ørestad Sogn. 
 
Til baggrund for anbefalinger, se navnlig ”Forord” i Bilag 2. Sammenfatning. 
For nærmere om de enkelte forslag og anbefalinger, se Bilag 2 og 3. 
 
Poul præsenterede bemærkede, at oplægget forudsattes læst og præsenterede herefter de 
vigtigste elementer. Særligt fremhævet, at menighedsrådet for så vidt angår provstens 
medlemskab af menighedsrådet vil udtrykke uenighed på baggrund af rådets særdeles 
positive erfaringer med dette medlemskab og samarbejde. 
 
Kort drøftet. Enighed om at foreslå, at der gives mulighed for at give suppleanter en mere 
aktiv rolle, særlig når antallet af medlemmer reduceres.  
 
Godkendt.    

 
4C Aktivitetsplan for kirken efterår 2025 

 Til beslutning (der afsættes 15 min.) 
Bilag: Udkast til aktivitetsplan fra Aktivitetsudvalget (forelægges på mødet). 
Bilag: Eksempel på ramme for aktiviteter (forelægges på mødet) 
 
Det indstilles, at menighedsrådet  

• drøfter ramme for aktiviteter og aktivitetsudvalgets udkast. 
• godkender aktivitetsudvalgets udkast.  

 
Thanksgiving er taget ud som aktivitet i efterår. 
Technogudstjenester ligeledes taget ud, indtil videre på grund af støjudfordringer i kirken.  
Der arbejdes på at strukturere rammen for fremtidige aktiviteter klarere med bl.a. 
målgruppe, formål, økonomi, succeskriterier. 
 
Opmærksomhed på, at Louise Fribos julekoncert kun kan være kl. 19, hvis den afholdes i RJV 
66A 
 
Drøftet og udkast godkendt 
 
Opfordring til at opdele mere i genrer/anden måde at opdele aktiviteter på. 
Opmærksomhed på løbende fokus på kalendermøder om antal arrangementer i forhold til 
både ressourcer og antallet af tilbud. 
 
Videre drøftet overvejelse om etablering af børnekor efter konkret henvendelse herom. Der 
er ønske om eks. mandag eftermiddag. Etablering af kor har tidligere været drøftet og der er 
stor opbakning. Poul oplyste at der i budgettet er midler hertil indenfor den ikke besatte 
halve organist/korlederstilling. Christian undersøger/finder korleder, som kan ansættes på 
alm. vilkår. Per kan gå videre i dialog på dette grundlag mhp. etablering og opstart gerne i 
efterår. 



 

 
Særligt blev præsenteret forslag om at skabe en ny auditiv identitet, foreslået af pianist Chr. 
Berg og har været drøftet i aktivitetsudvalget, som støtter idéen. Materiale er udsendt ved 
mail 18. juni med udkast til aktivitetsplan. Enighed om, at punktet sættes på næste MR-
møde, og at Christian inviteres til nærmere at præsentere den i forbindelse med indstilling 
til beslutning.  
 

4D Spillefilmsoptagelse i kirkerum 
 Til beslutning (der afsættes 5 min) 

Bilag: Mail fra Nordisk Film produktion 
 
Det indstilles at menighedsrådet godkender, at Nordisk film kan lave optagelse til spillefilm 
som beskrevet. 
 
Bilag var ved fejl ikke udsendt.  
Poul Sørensen præsenterede kort. Besluttet, at præsterne sammen med 
Administrationschefen beslutter om ansøgning kan imødekommes. 
 

4E Orientering fra Byggeudvalgsmøde 
 Til orientering (5-10 min) 

Det indstilles, at menighedsrådet orienteres om drøftelser og beslutninger på 
Byggeudvalgsmøde 17.6. 
 
Orienteret.  
Der var kort supplerende drøftelse omkring kirkestole, som blev afprøvet og kommentarer 
givet. Fortsat samme billede med stolen fra FRAMA som favorit og stolen fra One Collection 
(Kaspar Salto) som medfavorit. Der arbejdes videre på dette grundlag med de givne input. 

 
Pause (5-10 min.) 

 
6 Temadrøftelse om Grøn Kirke v/ Peter Fischer-Møller og alle 
 Til drøftelse (der afsættes 45-60 min.) 

 
Det indstilles, at menighedsrådet  

• drøfter, hvordan vi kan arbejde med ”grøn kirke” i Ørestad Sogn. 
• drøfter, om der er særlige temaer, vi gerne vil have taget op på en temadag i 

provstiet om klima og grøn kirke. 
 

Det blev på menighedsrådsmødet i maj besluttet, at der som en fast del af MR-møderne skal 
være en række tematiske drøftelser i løbet af året. ”Grøn Kirke” blev valgt som det første 
tema i rækken af temadrøftelser. 
 
Som oplægsholder og til at facilitere drøftelsen er inviteret tidligere biskop i Roskilde Stift, 
Peter Fischer-Møller, der er en del af netværket Grøn Kirke. Grøn Kirke er et økumenisk 



 

netværk af kirker, kirkegårde, kirkelige organisationer og skoler forankret i Danske Kirkers 
Råd: www.grønkirke.dk 
 
Peter vil holde et kort oplæg om netværket, herunder muligheder for at blive 
partnerskabskirke. Her vil han bl.a. komme ind på, hvad der ligger i at være "grøn kirke", 
erfaringer fra andre steder fra rundt om i landet, og give eksempler på konkrete initiativer, vi 
vil kunne arbejde med lokalt i Ørestad. 
 
Med inspiration fra Peters oplæg, vil der være en åben – faciliteret – drøftelse af, hvordan vi 
kan arbejde med ”grøn kirke” i Ørestad Sogn 
 
På baggrund af temadrøftelsen vil der blive lagt op til, at MR på et kommende møde 
beslutter, om og hvordan der i Ørestad Sogn skal arbejdes videre med ”grøn kirke”, herunder 
konkrete initiativer og deltagelse i netværk 
 
Der tages forbehold for mindre justeringer i punktets indhold frem mod MR-mødet. 

 
Peter holdt et inspirerende oplæg, som drøftedes. Der var stor opbakning til at 
menighedsrådet skal arbejde videre i denne retning.  Det blev bl.a. drøftes at nedsætte en 
fast gruppe til at drive den videre proces. 
 
Kirkekontoret har indkøbt tre eksemplarer af bogen ”Et hav af dråber” – En brevveksling om 
grøn kirke og grøn teologi. Kan lånes kirkekontoret. 

 
7 Øvrig orientering 

 
Formand:  

• Parkering 
Undersøgt muligheder. Umiddelbart virker det meget omkostningstungt.  

Næstformand:  
Administrationschef: 

• Nye T-shirts. Der står Islands Brygges Sogn på de aktuelle t-shirts. Der tages skridt til at få 
bestilt nye primært til brug for frivillige. Oplæg præsenteres til augustmøde. 

• 3M solfilter (arbejdsmiljø). Der er bestilt solfilter til opsætning på ruder til kordegnekontor, 
da dette haster og er helt nødvendigt. 

• En undergruppe har opdateret og konkretiseret de tidligere oplæg til indretning af RJV66A 
således, at det kan tages i brug til forskellige events. Oplægget ligger i tråd med tidligere 
godkendt forslag og holder sig inden for særbevillingens økonomiske ramme og sættes 
derfor i værk hurtigst muligt, således at den nye indretning kan tages i brug til efterårets 
aktiviteter.  

Kasserer:  
Kontaktperson:  
Kirkeværge:  
Stående Udvalg: 
Aktivitetsudvalg:  

http://www.gr%C3%B8nkirke.dk/


 

Præster: 
• Kunstfoto projekt med Isaac Nissen. Per præsenterede. IN har selv henvendt sig med 

projektforslag, hvor han følger kirkebyggeriet. Der er meget betydelig økonomi i projektet, hvorfor 
der udarbejdes indstilling til beslutning til næstfølgende møde. Provsten har tilkendegivet, at 
provstiet muligvis kan bidrage med op til 50.000. 
 

8 Eventuelt 
Camilla Ette Gottfredsen oplyste at hun står foran flytning til Aalborg, og at dette således 
vil være hendes sidste møde, og at hun således udtræder af Menighedsrådet. 
Andreas takkede på rådets vegne Camilla for indsats og positive bidrag i rådets arbejde, 
og rådet tog Camillas udtræden til efterretning.  
 

9 Lukkede punkter 
 
Kirkebyggeriet – status   
Til orientering (der afsættes 15 min.) 
Orienteret kort 

  
På gensyn og oprydning 
 

 
  

Kommende møder: 
 

Nu MRM fra 18.00 til 20.30. Spisning fra 17.30. 
MRM tirsdag den 20. august (godkendelse af kvartalsrapport for 2. kvartal) 
MRM onsdag den 8. oktober (godkendelse af revisionsprotokollat regnskab 
2020) 
MRM tirsdag den 18. november (godkendelse af kvartalsrapport for 3. kvartal) 
(godkendelse af budget 2026) 

 
Punkter til kommende møder: 
 

• Godkendelse af vedtægt for kasserer 
• Godkendelse af opdateret opgavebeskrivelse for administrationschef 
• Retningslinjer for lån/leje af lokaler (herunder adgang til at brugere opkræver betaling, 

sælger billetter kaffe/lodder mv.) 
• Retningslinjer for forplejning 
• Rygepolitik 
• Suppleringsvalg og vedtægter for stående udvalg 
• Sammensætning og mandat for ansættelsesudvalg 
• Personalepolitik og -håndbog 
• Sorggruppe 
• Virtuelt MR-forum 
• Parkeringsmuligheder 

 
Punkter til temadrøftelser: 



 

• Mini-kursus for menighedsråd, evt. ved landsforeningen  
• ”Ræk ud”  
• Kommunikation  
• Frivillighed  
• Kunst og kirke (besluttes af MR efter ny konstituering) 
• Kirkens sociale og diakonale arbejde (besluttes af MR efter ny konstituering) 
• Kirken i Ørestad som institutionskirke (besluttes af MR efter ny konstituering) 

 
 


